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Hierbij zend ik u de antwoorden op de Kamervragen van het lid Koşer Kaya (D66) en van het lid 
Gesthuizen (SP) met bovengenoemde kenmerken over een aantal aspecten rond de wachtlijsten in de 
buitenschoolse opvang.   
 
De staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 
 
 
Sharon A.M. Dijksma 
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2060723130 
 
Vragen van het lid Koşer Kaya (D66) aan de staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 
mevrouw Dijksma, over het tekort aan pedagogisch personeel in de Kinderopvang. (Ingezonden 15 
augustus 2007) 
 
1 
Heeft u kennisgenomen van het bericht  over de naschoolse opvang1, waarin brancheorganisatie MO-
groep de verwachting uitspreekt dat er minstens 8000 pedagogisch medewerkers nodig zijn om aan de 
groeiende vraag te voldoen ten einde een adequate buitenschoolse opvang te realiseren? Wat is uw 
reactie daarop? 
 
Ja, ik heb met belangstelling kennisgenomen van deze gegevens van de MO-groep. Uit nadere 
informatie van de MOgroep blijkt dat het om 8000 mensen gaat en niet om 8000 (fulltime) plaatsen. 
Deze cijfers zijn gebaseerd op een groeipercentage van 20% per jaar in de komende jaren (2007-
2010). Het betreft dus zowel de toekomstige vervanging (in- en uitstroom, vervanging vaste 
medewerkers) als de te verwachten personeelsuitbreiding op basis van de groeiprognoses. Het gaat 
hierbij niet perse om tekorten of onvervulbare vacatures. De MO-groep geeft tevens aan dat in dit getal 
van 8000 ook personeel is opgenomen dat nodig is voor de combinatiefuncties tussen (brede) scholen, 
sportverenigingen en culturele instellingen. Eerder heeft het kabinet aangegeven dat men aan deze 
combinatiefuncties de komende jaren een impuls wil geven.2 
 
2 
Hoe verwacht u het werven van 8000 nieuwe pedagogische medewerkers te kunnen financieren? 
 
In de kostprijs voor de kinderopvang zitten ook de kosten voor  het verwerven en betalen van (nieuwe) 
medewerkers.  
 
3 
Kunt u, gelet op de motie Koşer Kaya3  waarin wordt benadrukt dat de pedagogisch medewerkers 
‘professioneel’ moeten zijn en ‘voldoende geschoold’, indien naar het nu lijkt die 8000 pedagogisch 
medewerkers niet op tijd worden geworven, garanderen dat de kwaliteit van de naschoolse opvang 
gewaarborgd is en blijft? 
 
Zie mijn antwoord op vraag 1. Daarnaast moeten pedagogische medewerkers voldoen aan de 
opleidingseisen zoals vastgelegd in de CAO-kinderopvang. Deze norm is opgenomen in de Beleidsregels 
kwaliteit kinderopvang en wordt gecontroleerd door de GGD.   
 

                                                             
1 www.Volkskrant.nl 13 augustus 2007. 
2 Kamerstukken II, 2006- 2007, 30234, nr. 12.  
3 Kamerstuk 30 300 VIII. Nr 196.  
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4 
Hoe wilt u het probleem oplossen dat de vraag naar naschoolse opvang de komende jaren met 
ongeveer 20% zal stijgen en dat, omdat niet aan deze vraag kan worden voldaan 10% van deze 
kinderen geen plek zal krijgen? Deelt u de mening dat het onwenselijk is dat de wachtlijsten in de 
kinderopvang opnieuw oplopen? 
 
Het bestaan van wachtlijsten voor de buitenschoolse opvang acht ik ongewenst. Zoals ik de Tweede 
Kamer eerder heb laten weten ben ik bekend met de problematiek en heb ik een aantal acties ingezet.4 
Een daarvan is het instellen van een “Taskforce bestrijden wachtlijsten buitenschoolse opvang”. Met 
Prinsjesdag zal ik de Tweede Kamer het rapport van deze taskforce aanbieden samen met de 
beleidsreactie van het kabinet.   
 
5 
Is er onderzoek gedaan naar de mogelijkheid om aan de toegenomen vraag naar accommodatie, de 
MO-groep rept over 1100 nieuwe locaties, te voldoen? Zo ja, is de toerusting van deze gebouwen in een 
zodanige staat dat de veiligheid, waarover ook in de motie Koşer Kaya gesproken wordt, gewaarborgd 
wordt? 
 
Het vinden van nieuwe locaties is de verantwoordelijkheid van de kinderopvangondernemingen, in 
samenwerking met de scholen en de gemeenten. Ook de taskforce zal in zijn rapport op dit onderwerp 
ingaan. Ten aanzien van de veiligheid gelden de normen van de Wet kinderopvang en de Beleidsregels 
kwaliteit kinderopvang. Op basis daarvan voeren de kindercentra een risico-inventarisatie uit en 
nemen waar nodig maatregelen om de veiligheid te waarborgen. De GGD controleert dit. 

                                                             
4 Kamerstukken II, 2006-2007, 28 447, nr. 142 en 144. 
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2060723140 
 
Vragen van het lid Gesthuizen (SP) aan de Staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap, 
mevrouw Dijksma over wachtlijsten voor naschoolse opvang ( ingezonden 15 augustus 2007).  
 
1  
Wat is uw oordeel over het bericht dat basisscholen te laat zijn met het afsluiten van contracten voor 
naschoolse opvang en dat er hierdoor voor veel kinderen geen naschoolse opvang zal zijn? 
  
Antwoord: 
Vanaf 1 augustus 2007 zijn de besturen van basisscholen verantwoordelijk voor de aansluiting met de 
buitenschoolse opvang, als ouders daarom vragen. Om te zien hoe de basisscholen zich op deze nieuwe 
taak hebben voorbereid werd hier in mijn opdracht in de periode tot en met juni 2007 onderzoek naar 
gedaan. Uit dit onderzoek blijkt dat 97% van de scholen klaar zijn of verwachten klaar te zijn met het 
organiseren van een aansluiting met de buitenschoolse opvang per 1 augustus 2007. Het eindrapport 
van dit onderzoek zal met Prinsjesdag naar de Tweede Kamer worden gestuurd. 
 
2 
Hoe komt het dat veel scholen contracten met kinderopvangorganisaties te laat hebben afgesloten, 
waardoor er nu wachtlijsten zijn voor de buitenschoolse opvang?  
 
Antwoord: 
Bijna alle scholen hebben per 1 augustus 2007, al dan niet met contracten, een aansluiting met de 
buitenschoolse opvang georganiseerd. Er kan daarom niet gesteld worden dat scholen te laat 
contracten hebben afgesloten en er daardoor wachtlijsten zijn ontstaan. De wachtlijsten worden met 
name veroorzaakt door de aantrekkende economie, het feit dat kinderopvang goedkoper is geworden 
en gebruiksvriendelijker. Bij het bestaan van wachtlijsten zal de school moeten bekijken welke 
mogelijkheden er verder nog zijn, zoals een andere aanbieder van buitenschoolse opvang in 
nabijgelegen gemeente of gastouderopvang. Ook kan de school in overleg met de 
kinderopvangorganisatie kijken, of locaties op scholen bruikbaar zijn of dat een BSO-box kan worden 
geplaatst op het schoolplein. Echter als geen van de opties uitkomst biedt, wordt een kind op de 
wachtlijst geplaatst.  
 
3 
Hoe lang zijn de wachtlijsten voor buitenschoolse opvang? 
  
Antwoord: 
Een belangrijk onderdeel van de taak van een door mij ingestelde taskforce ter bestrijding van de 
wachtlijsten in de buitenschoolse opvang is een inventarisatie van de wachtlijsten voor buitenschoolse 
opvang. Op basis van het rapport van deze taskforce zal ik u met  Prinsjesdag  informeren over de 
lengte van de wachtlijsten.  
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4 
Deelt u de mening dat, gezien de wachtlijsten, scholen vooralsnog niet in staat zijn om de 
verantwoordelijkheid te dragen voor het organiseren van de buitenschoolse opvang en dat het een taak 
van de overheid is om te zorgen dat er goede en betaalbare buitenschoolse opvang wordt aangeboden? 
Zo ja, hoe gaat u dit organiseren? Zo neen, waarom niet? 
  
Antwoord: 
Scholen zijn verantwoordelijk voor het regelen van een aansluiting met de buitenschoolse opvang, als 
ouders daarom verzoeken. Het schoolbestuur moet zich tot het uiterste inspannen om aan deze 
organisatieverplichting te voldoen. De school kan de buitenschoolse opvang zelf verzorgen (mits er een 
aparte rechtspersoon wordt opgericht)  of wat de meeste scholen doen, uitbesteden aan een 
kinderopvangorganisatie. De gekozen opvang dient in ieder geval  te voldoen aan de kwaliteitseisen van 
de Wet kinderopvang. Deze wet maakt dat het aanbod van kinderopvang tot stand komt in de markt. Als 
er meer vraag is naar kinderopvang breiden kinderopvangorganisaties hun capaciteit uit om aan de 
vraag te kunnen voldoen. Dit is een proces dat nu gaande is. De  buitenschoolse opvangcapaciteit 
groeit zeer sterk.  Een andere mogelijkheid is dat er bij meer vraag naar opvang nieuwe aanbieders van 
kinderopvang op de markt komen. De landelijke overheid speelt hierin geen rol. Gemeenten kunnen 
een stimulerende rol spelen, bijvoorbeeld bij het verkrijgen van locaties voor buitenschoolse opvang. 
De uitbreiding van het aantal plaatsen in de buitenschoolse opvang neemt echter wel enige tijd in 
beslag. Locaties moeten worden gevonden en verbouwd en personeel moet worden geworven. Ik ben 
bekend met de problematiek en heb een aantal acties ingezet. Eén daarvan is het instellen van de 
hiervoor genoemde taskforce, onder voorzitterschap van mr.drs. B. J. Bruins (zie mijn eerdere brieven 
aan de Tweede Kamer).5 Met Prinsjesdag zal ik de Tweede Kamer het rapport aanbieden samen met de 
beleidsreactie van het kabinet.  
 
5 
Wat gaat u doen om ervoor te zorgen dat er zo spoedig mogelijk voldoende buitenschoolse opvang 
voorhanden zal zijn? Wanneer denkt u dat dit gerealiseerd is? 
 
Antwoord: 
Zie mijn antwoord op vraag 4.  
 
6 
Bent u bereid voor het einde van de week 33 deze vragen te beantwoorden? 
 
Antwoord 
Mijn antwoord kunt u tegemoet zien in de loop van week 34.  

                                                             
5 Kamerstukken II, 2006-2007, 28 447, nr. 142 en 144. 

 


